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  عادل تبریزی، کارگردان جوان 
سینما گفت: اکران پاییزه اکران 
جذابی برای من است، امیدوارم 
فیلم سینمایی »گیج گاه« بتواند 
مخاطب خود را همچون جشنواره 
بکشاند،  سینماها  به  فجر  فیلم 
سینما به مخاطبش زنده است و من 
هم طبیعتا با تمام وجود امیدوارم 
که فیلمم دیده شود. عادل تبریزی 
سینمایی  فیلم  ساخت  باره  در 
»گیج گاه« اظهارکرد: از نظر من 
فیلم سینمایی »گیج گاه« نوستالژی 
سینمای ایران نیست، این فیلم 
به دنبال تلنگرزدن به جامعه است، 
بتوانیم  انسانی که ما  راهکاری 
باردیگر زیبایی ها را به راحتی لمس 
کرده و از آنها لذت ببریم. تبریزی 
در همین راستا ادامه داد: برخی 
می گویند »گیج گاه« یک ادای 
دین به سینما و یا یک نوستالژی از 
خاطرات گذشته است، البته اینها 
در فیلم موجودند، اما در لایه های 
سوم و چهارم فیلم وجود دارند و 
به نوعی زیربنای اثر هستند اما آنچه 
»گیج گاه« سعی در بیانش دارد در 

ستایش انسانیت است. کارگردان 
فیلم »گیج گاه« کاراکتر فیلمش 
را اخلاق محور دانست و اظهارکرد: 
این فیلم تلاش بر نشان دادن تاثیر 
اخلاق در جامعه دارد، کاراکتر اصلی 
این فیلم کاملا اخلاق گرا است و 
حرف وی برای من مهم ترین هدف 
فیلم بود. تبریزی درباره کاراکتر 
حسن خوشنود با بازی حامد بهداد 
در فیلم »گیج گاه« افزود: این 
کاراکتر فردی است که امروز مثال 

وی کمتر دیده می شود، وی هنرمند 
است، عاشق کارش بوده و به زندگی 
عشق می ورزد، سختی های زیادی 
می بیند اما نگاهش به زندگی به 
هیچ عنوان عوض نمی شود. تبریزی 
درباره انتخاب حامد بهداد برای 
این فیلم بیان داشت: این فیلمنامه 
نزدیک به چهارسال است که با من 
است، نزدیک به چهار سال است 
که با حامد بهداد در ارتباط بودم 
و از همان ابتدا هم حسن خوشنود 

فیلم »گیج گاه« حامد بهداد بود، 
به نوعی من و بهداد هر دو در این 
فیلم حل شده ایم. »حامد بهداد« 
اولین و آخرین انتخابم برای فیلم 
بود. وی درباره احتمال موفقیت 
اثر در اکران اضافه کرد: اکران 
پاییزه اکران جذابی برای من است، 
امیدوارم این فیلم بتواند مخاطب 
خود را همچون جشنواره فیلم 
فجر به سینماها بکشاند، سینما 
به مخاطبش زنده است و من هم 
طبیعتا با تمام وجود امیدوارم که 
فیلمم دیده شود. تبریزی درباره 
حضور هاشم پور در »گیج گاه« 
خاطرنشان کرد: به خودم گفتم 
اگر جمشید هاشم پور در این فیلم 
فیلمنامه  این  باید  نکند،  بازی 
بایگانی شود، من به محض خواندن 
قصه برای وی تایید حضورشان را 
گرفتم. حامد بهداد سند معنوی 
فیلم »گیج گاه« است، بهداد، بازیگر 
بسیار هوشمندی است، مثلا ما 
درباره یک سکانس انشا صحبت 
را  آن  ساعت ها  وی  می کردیم 

تحلیل می کرد. 

کنسرت های شجریان 
و عقیلی در خارج از 

کشور

عادل تبریزی:

اگر»جمشیدهاشمپور«نبود،»گیجگاه«رانمیساختم 

 مدیر تماشاخانه »شانو« اعلام کرد: مالک 
این مکان به دادگاه شکایت کرده و خواستار 
تخلیه مکان شده است مگر اینکه ودیعه ۷ برابر 
و اجاره بها ۳ برابر شود. قطب الدین صادقی، 

هنرمند باسابقه تئاتر و مدیر تماشاخانه شانو 
تماشاخانه خصوصی  این  درباره وضعیت 
گفت: صاحب ملک به من اخطار داده که از 
اول ماه مهر، ما را بیرون می اندازد و برای این 
کار اظهارنامه داده و به دادگاه نیز شکایت 
کرده است. وی یادآور شد: ۶ سال است که 
تماشاخانه شانو در این مکان است که البته 
یکسال اول تعمیرات و بازسازی در مکان انجام 
و پس از آن تماشاخانه راه اندازی شد. ۲۲ ماه 
هم تماشاخانه به دلیل شیوع کرونا تعطیل بود. 
تقریبا ۳ سال است که این تماشاخانه توانسته 
در مکان استیجاری خود فعالیت کند ولی 
من تمام ۶ سال گذشته اجاره بها را پرداخت 
کرده ام. صادقی اظهارکرد: مالک اعلام کرده 
که در صورتیکه مبلغ ودیعه ۷ برابر و مبلغ 
اجاره بها ۳ برابر شود امکان تمدید قرارداد 

وجود دارد. این در حالی است که اگر من ۳ 
شیفت مدام و مستمر کار کنم هم جوابگوی 
این مبالغ نیستم. این کارگردان مطرح تئاتر 
ایران تصریح کرد: به کمک متوسل شده ام، 
ولی هیچکس کمکی نکرده است. آنقدر زیر 
فشار مالی هستم که خواب و خوراک ندارم. 
به همه افراد و نهادهای توانا و دارا رو انداختم و 
نامه نگاری کردم ولی هیچ اتفاقی نیفتاد. کاملا 
به لحاظ روحی به هم ریخته ام. وی در پایان 
سخنان خود متذکر شد: نمایش »عروسی 
خون« را با گروه خود آماده اجرا در تماشاخانه 
شانو کرده ام، ولی این وضعیت کاملا ما را به هم 
ریخته و بلاتکلیف کرده است. همچنین در حال 
آماده سازی نمایش »ترس و نکبت رایش سوم« 
نیز برای اجرا در این تماشاخانه هستم که آن 

هم بلاتکلیف شده است.

قطب الدین صادقی:

تماشاخانه »شانو« باید تخلیه شود 

  اصغر یوسفی نژاد، 
کارگردان سینما درگذشت

اصغر یوسفی نژاد، کارگردان برجسته سینمای 
ایران و برنده جایزه سی وپنجمین جشنواره 
جهانی فیلم فجر براثر عارضه مغزی درگذشت. 
این کارگردان که با فیلم »ائو« مورد توجه 
منتقدان سینما قرار گرفت، براثر خونریزی 
مغزی در بیمارستان مورد عمل جراحی قرار 
گرفته بود. براساس این گزارش این هنرمند و 
فیلمساز برجسته تبریزی به فاصله چند روز پس 
از عمل جراحی درگذشت. فیلم »ائو« ساخته 
اصغر یوسفی نژاد در سی وپنجمین جشنواره 
جهانی فیلم فجر سه سیمرغ بهترین فیلم هیأت 
داوری نت پک و جوایز بهترین فیلم و فیلم نامه 
بخش مسابقه بین الملل را دریافت کرده بود. 
جدیدترین فیلم اصغر یوسفی نژاد، »عروسک« 

نام دارد .

نصب سنگ آرامگاه »سایه« 
مراسم نصب سردیس و سنگ مزار امیر 
هوشنگ ابتهاج برگزار می شود. فرزند این شاعر 
فقید با اعلام این خبر در صفحه خود نوشته است: 
روز چهارشنبه، ۲۳ شهریورماه ساعت ۷ بعداز 
ظهر پس از روزها تلاش و آماده سازی برای سنگ 
آرامگاه و نصب و سردیس در باغ محتشم رشت 
گردهم می آییم. امیرهوشنگ ابتهاج، متخلص به 
»سایه« متولد ۶ اسفند ۱۳۰۶ در رشت بود. از 
دیگر آثار او می توان به »سراب«، »سیاه مشق«، 
»شبگیر«، »زمین«، »چند برگ از یلدا«، »تا صبح 

شب یلدا«، »یادگار خون سرو« و... اشاره کرد. 

 یادبود »بابک برزویه«
 در خانه هنرمندان 

آیین یادبود زنده یاد بابک برزویه در خانه 
هنرمندان ایران برگزار می شود. این آیین 
چهارشنبه ۲۳ شهریور ۱۴۰۱ ساعت ۱۸ در 
سالن استاد شهناز خانه هنرمندان ایران برگزار 
می شود. بابک برزویه، مدرس، عکاس، بازیگر و 
از فعالان عرصه عکاسی تئاتر و سینما از دیماه  
۱۴۰۰ به دلیل عارضه مغزی در کما به سر می برد 
و در بخش مراقبت های ویژه بستری بود. وی از 
شروع فعالیت های عکاسی خود با کارگردان هایی 
هم چون: رسول ملاقلی پور، مسعود کیمیایی، 
پوران درخشنده و مهران مدیری همکاری داشته 
است. برزویه سال ۱۳۷۵ برنده دیپلم و سیمرغ 
بلورین بهترین عکاس فیلم برای عکاسی فیلم 
»سفر به چزابه« ساخته زنده یاد رسول ملاقلی پور 
شد. این هنرمند عکاس ۲۵ مرداد ۱۴۰۱ دار فانی 

را وداع گفت.

 تورهای کنسرت خوانندگان 
ایرانــــی در خارج از کشور که 
از چندی قبل آغاز شده است، 
همچنان ادامه دارد و در روزهای 
پیش رو خوانندگان و گروه هایی 
همچون هــــمایون شجریان، 
ایوان بند و سالار عقیلی به روی 
صحنه می روند. همایون شجریان 
پس از شب های متمادی اجرا 
در تهران، در ادامه اعلام کرد که 
در خارج از ایران به روی صحنه 
می رود؛ البته که نخستین تور 
خارج از کشور او در کانادا به علت 
صادرنشدن ویزای تعدادی از 
اعضای گروه »سیاوش«، نصفه 
نیمه انجام شد، ولی این خواننده 
اکنون فهرست کنسرت های خود 
در استرالیا را منتشر کرده است. 
براساس این فهرست، همایون 
 ۳۰ ( سپتامبر   ۲۱ شجریان 
شهریور( در بریزبن، ۲۳ سپتامبر 
 ۲۴ و  ملبورن  در  مهر(  )اول 
سپتامبر )دوم مهر( در سیدنی به 
روی صحنه می رود. سالار عقیلی 
نیز ۱۷ سپتامبر در شهر کلگری 
و ۲۳ سپتامبر در ونکوور کانادا 
به روی صحنه می رود. همچنین 
ایوان بند در روزهای شنبه ۲۲ 
اکتبر در ملبورن، یکشنبه ۲۳ 
اکتبر در سیدنی، جمعه ۲۸ اکتبر 
در بریزبن و ۲۹ اکتبر در آدلاید 
به روی صحنه می رود. احسان 
از برگزاری  خواجه امیری هم 
کنسرت خود در شهرهای تورنتو و 
ونکوور کانادا در سوم دسامبر )۱۲ 
آذر ماه( و همچنین ۱۷ دسامبر 

)۲۶ آذر ( خبر داده است.

  »شکرستان« جدید 
سراغ بحران آب می رود

مسعود صفوی، تهیه کننده »شکرستان« با اعلام اینکه این 
انیمیشن تلویزیونی چندین قسمت آماده پخش دارد، از ساخت 
سری جدید این مجموعه با موضوع بحران آب خبر داد. صفوی 
گفت: ۵۲ قسمت آماده پخش داشتیم که چند قسمتش در ایام 
عید قربان و عید غدیر پخش شد و بقیه قسمت ها در زمستان 
سالجاری و نیز ایام عید نوروز از شبکه نسیم پخش خواهد شد. 
او افزود: برای سری جدید هم »صبا« قرارداد بسته و قرار است 
۵۲ قسمت دیگر ساخته شود. سری جدید که در حال نگارش 
است، درباره مصرف آب و بحران کم آبی است. این تهیه کننده 
که سال گذشته مجموعه عروسکی »شبکه کوچک« را به روی 
آنتن داشت، در پاسخ به اینکه با توجه به صرف هزینه و زمان 
بسیار برای ساخت دکورهای این مجموعه، آیا ادامه آن ساخته 
خواهد شد؟ بیان داشت: فصل دوم این مجموعه در ایام نوروز 
پخش شد و دیگر تمام شده است. صفوی سپس از ساخت یک 
مجموعه عروسکی دیگر که براساس یکی از آیتم های »شبکه 
کوچک« است خبر داد و افزود: آیتم »مدرسه شبانه روزی« که 
پنج عروسک از جمله گوریل انجیری را داشت، به صورت جداگانه 
سفارش شده و برای صداوسیما ساخته می شود. این مجموعه 
تحت همان عنوان »مدرسه شبانه روزی« شامل هر قسمت پنج 
دقیقه، ساخته می شود. صفوی گفت: این مجموعه در مرحله 
نگارش است و معلوم نیست از کدام شبکه پخش شود. تهیه کننده 
»شکرستان« اظهارکرد: هر رسانه ویژگی های خاص خودش را 
دارد. تعداد مخاطبان صداوسیما خیلی بیشتر از شبکه خانگی 
است، اما از طرفی شبکه خانگی وارد فرهنگ عمومی شده و  
VOD خانواده ها از آن استقبال کرده اند، اما شاید جمع مشترکان

ها دو میلیون نفر باشد و معمولا هم از سریال های بزرگسال در 
این فضا استقبال می شود. در شبکه خانگی از سریال های کودکانه 

کمتر استقبال می شودt اما آنجا را هم باید امتحان کرد و دید.

ژان لوک گدار درگذشت
ژان لوک گدار، کارگردان نام دار سینمای فرانسه و از 
چهره های شاخص موج نو در ۹۱ سالگی از دنیا رفت. روزنامه 
فرانسوی لیبراسیون به نقل از افراد نزدیک به ژان لوک گدار، 
کارگردان فرانسوی- سوئیسی خبر درگذشت این کارگردان را 
سه شنبه در ۹۱ سالگی اعلام کرد. گدار که از تحسین شده ترین 
کارگردان های جهان بود به خاطر آثار کلاسیکی چون »از 
نفس افتاده« و »تحقیر« شناخته می شود. آثار او در دهه ۱۹۶۰ 
مرزهای سینمایی را جابه جا کرد و الهام بخش کارگردان های 
نمادین بعدی شد. گدار در اوایل کار به عنوان منتقد فیلم در 
نشریه معتبر و تاثیرگذار کایه دو سینما می نوشت. در نقدهایش 
او جریان اصلی سینمای فرانسه را که بر راه و رسم ها و قراردادهای 
پذیرفته شده فیلمسازی بیش از نوآوری و تجربه تاکید می کرد 
مورد انتقاد قرار می داد. وی و منتقدان هم فکر او علاوه بر سینمای 

فرانسه، قراردادهای سنتی هالیوود را نیز به چالش کشیدند. 

 وزیر امورخارجه روسیه اظهارکرد که هدف غرب از 
تحریم ها و تلاش برای ضربه زدن به اقتصاد این کشور، 
بی ثبات کردن روسیه است. به گزارش مهر به نقل از 
روسیاالیوم، »سرگئی.لاوروف« گفت: جنگی که غرب 
سال ها علیه روسیه به راه انداخته بود، بی سابقه  بوده 
است. لاوروف که در جلسه شورای بازرگانی وزارت 
خارجه روسیه سخنرانی می کرد، در ادامه افزود: غرب 
جنگ ترکیبی واقعی خود را از سال ها پیش علیه روسیه 

آغاز کرد، اما آن جنگ، پس از شروع عملیات نظامی ویژه 
روسیه، ویژگی بی سابقه ای پیدا کرد. وزیر خارجه روسیه 
تأکیدکرد: اولویت سیاست خارجی روسیه، تقویت روند 
ایجاد روابط پایدار با همه شرکای خارجی علاقه مند 
بر اساس همکاری مبتنی بر احترام متقابل است. این 
اظهارات لاوروف در حالی است که ولادیمیر پوتین 
رئیس جمهور روسیه اخیرا در سخنانی تأکید کرد که 
جنگ اقتصادی غرب علیه روسیه شکست خورده است 

و اقتصاد روسیه هر چند با سرعت کمتر اما همچنان به 
پیشرفت و توسعه ادامه می دهد. گفتنی است که روابط 
روسیه و کشورهای غربی به ویژه آمریکا قبل از جنگ 
اوکراین نیز از آرامش چندانی برخوردار نبود؛ اما پس 
از این جنگ و حمایت همه جانبه مالی و تسلیحاتی 
آمریکا و اروپا از کی یف، روابط آنها دچار تنش های بسیار 
بیشتر و تقابل مستقیم سیاسی و غیرمستقیم نظامی 

شده است.

سرگئی لاوروف:

 جنگ غرب علیه روسیه روند بی سابقه ای به خود گرفته است

بیـــن المـــلل
 

 
خبــــر

 ترکیه، یونان را به مذاکره دعوت کرد
وزیردفاع ترکیه از یونان خواست تا برای رفع مشکلات 
و حل اختلافات دوجانبه، هرچه سریعتر پای میز مذاکره 
بنشیند. به گزارش فارس، بعداز هشدارهای مکرر و 
تندگویی های مقامات آنکارا علیه آتن، »حلوصی آکار« 
وزیردفاع ترکیه این بار یونان را به مذاکره دعوت کرد. 
آکار خطاب به یونان گفت: ما می گوییم از تاریخ درس 
بگیرید. ماجراجویی های جدیدی را شروع نکنید. ممکن 
است برخی در گوش شما چیزی بگویند. شما از تاریخ 
دیده اید که فایده ای ندارد. همان مسائل را تکرار نکنید. 
عاقلانه با این موضوعات برخورد کنید. به نوشته وبگاه 
»ریانووستی«، وی در این باره توضیح داد: برخی از 
سیاستمداران یونانی که تنش ها را برای حساب های 
بانکی خود و سیاست داخلی تشدید می کنند، رفاه و 
آینده مردم یونان را به خاطر منافع خود به خطر می اندازند. 
وزیر دفاع ترکیه با تاکید بر لزوم مذاکره بین دو طرف، 
اظهارداشت: بهترین راه این است که مذاکرات را هرچه 
سریعتر آغاز کنیم تا مشکلاتمان را از راه ها و روش های 
مسالمت آمیز و گفت وگو حل کنیم. آکار ادامه داد: با این 
حال، این اظهارات به هیچ وجه نباید به عنوان ضعف تلقی 
شود. ما مصمم و جدی هستیم که از حقوق و منافع خود 
و برادران و خواهران قبرسی در دریای اژه، شرق مدیترانه 
و قبرس محافظت و دفاع کنیم و خدا را شکر توانایی 
آن را نیز داریم. همچنین »کریاکاس میتسوتاکیس« 
نخست وزیر یونان گفت: آماده دیدار با »رجب طیب 
اردوغان« رئیس جمهور ترکیه هستم. یونان و ترکیه در 
طیف گسترده ای از مسائل از جمله انرژی، مهاجرت و 

ادعای ارضی مشکل دارند. 

سفر رئیس جمهور مصر به قطر
دفتر ریاست جمهور مصر در بیانیه ای اعلام کرد که 
السیسی در سفری دو روزه قاهره را به سمت دوحه 
ترک کرد. به گزارش مهر به نقل از پایگاه خبری العربی 
الجدید، دفتر ریاست جمهور مصر در بیانیه ای اعلام 
کرد که عبدالفتاح السیسی در سفری دو روزه قاهره 
را به سمت دوحه ترک کرد. بر همین اساس بسام 
راضی سخنگوی ریاست جمهوری مصر گفت که سفر 
السیسی در راستای دیدارهای متقابل میان کشور دو 
کشور دوست و برادر انجام می گیرد و هدف از آن تقویت 
چارچوب همکاری دو جانبه در همه زمینه هاست. وی 
افزود: السیسی در جریان این سفر با امیر قطر مهم ترین 
محورهای روابط دو جانبه میان دو کشور و مسائل 
منطقه ای و بین المللی مورد اهتمام مشترک را بررسی 
خواهد کرد. این در حالی است که امیر قطر نیز ۲۴ ژوئن 
گذشته به قاهره سفر کرده بود. در این سفر دو روزه 
روابط دو جانبه و راه های تقویت آن و سرمایه گذاری در 
زمینه های فرهنگی، ورزشی، انرژی و دفاعی مورد بحث 

و بررسی قرار گرفت. 

نیکول   پاشینیان:

ازخاکارمنستانکریدورنمیدهیم

 ولادیمیر پوتین:

دلارزدایی از اقتصاد جهان اجتناب ناپذیر است 

کوتــــاه

نخست وزیر ارمنــــستان با مــــقصر 
خطاب کردن باکو در دور تازه درگیری ها 
اظهارداشت: از خاک ارمنستان به کسی 
گزارش  به  شد.  نخواهد  داده  کریدور 
فارس، به دنبال تحرکات نظامی جدید 
ارمنستان  و  جمهوری آذربایجان  بین 
در روز سه شنبه، نخست وزیر جمهوری 
ارمنستان بیان داشت: از خاک ارمنستان 

به کسی کریدور داده نخواهد شد. به 
گزارش خبرگزاری »آرمنا پرس« »نیکول.

در  ارمنستان  نخست وزیر  پاشینیان« 
»آذربایجان  گفت:  کشور  این  پارلمان 
بیانیه سه جانبه نوامبر ۲۰۲۰ را تحریف 
می کند و آنگاه از ایجاد کریدور از طریق 
خاک ارمنستان صحبت می کند.« وی 
ادامه داد: »موضع ما این بوده و ادامه دارد 
که قصد نداریم از طریق خاک جمهوری 
ارمنستان به کسی کریدور بدهیم، اما 
علاقه مند به بازکردن و رفع انسداد جاده 
از طریق خاک جمهوری ارمنستان هستیم. 
جمهوری ارمنستان این منطق را دارد که 
همه کشورهای منطقه از جمله ارمنستان 
و آذربایجان می توانند از این جاده استفاده 
کنند.« نخست وزیر ارمنستان تلفات این 

کشور طی درگیری های شدید با جمهوری 
آذربایجان را نیز اعلام کرد. نیکول پاشینیان 
در پارلمان ارمنستان اعلام کرد که ۴۹ 
نظامی ارمنستانی در جریان درگیری های 
نخست وزیر  به گفته  شدند.  کشته  تازه 
ارمنستان، نظامیان جمهوری آذربایجان 
به مواضع ارمنستان حمله کردند. این در 
حالی است که وزارت خارجه جمهوری 
آذربایجان طرف ارمنستانی را به انجام 
»اقدامات تحریک آمیز گسترده« متهم 
کرد. این وزارتخانه با صدور یک بیانیه 
اعلام کرد: »از اواخر شب ۱۲ سپتامبر 
)۲۱ شهریور( واحدهای نیروهای مسلح 
داش کسن،  مسیرهای  در  ارمنستان 
کلبجر و لاچین در مرز دولتی آذربایجان و 
ارمنستان اقدامات تحریک آمیز گسترده ای 

انجام دادند.« بر اساس اطلاعات وزارت 
نیروهای  آذربایجان،  جمهوری  دفاع 
مسلح ارمنستان با استفاده از وضعیت 
موجود  گسل های  و  منطقه  کوهستانی 
در دره، در مناطق بین مواضع یگان های 
ارتش آذربایجان و مسیرهای تدارکاتی در 
جهات مختلف اقدام به مین گذاری کردند. 
برخی منابع خبری از استفاده پهپادهای 
ساخت رژیم  صهیونیستی در دور تازه 
درگیری ها با ارمنستان خبر دادند. وبگاه 
»بلغاریانیوز« مدعی شد که نیروی هوایی 
جمهوری آذربایجان در حملات به مواضع 
ارمنستان از پهپاد »هاروپ« استفاده شد. 
هاروپ، پهپاد انتحاری ساخت شرکت 
صنایع هوافضای رژیم  صهیونیستی )موسوم 

به »آی ایِ آی( است. 

 رئیس جمهور روسیه »دلارزدایی« از 
اقتصاد جهان را »اجتناب ناپذیر« دانست. 
به گزارش فارس، »ولادیمیر پوتین«، در 
جلسه ای با اعضای دولتش در شهر مسکو 
پیشنهاد داد بودجه سه سال آینده روسیه که 
باید بر توسعه، اجرای پروژه های زیرساختی 
مهم و تحریک فعالیتهای اقتصادی متمرکز 
باشد مورد بحث قرار بگیرد. رئیس جمهوری 
روسیه تصریح کرد: اختلافاتی وجود دارد 
درباره اینکه به چه چیزهایی توجه بیشتری 
شود، برای چه مواردی بودجه بیشتری صرف 
شود، در چه مواردی صرفه جویی بودجه و 

ایجاد یک حاشیه ایمنی بهتر است و اینکه 
این حاشیه ایمنی در شرایط جدید چطور 
ایجاد می شود و در شرایط عصر که در آن 
ما یک فرآیند شناخته شده و اجتناب ناپذیر 
دلارزدایی داریم حاشیه ایمنی چیست. 
پوتین تاکید کردک روسیه با اطمینان 
خودش را با فشارهای خارجی که او به عنوان 
»تهاجم مالی و تکنولوژیکی برخی کشورها« 
خواند سازگار می کند. او متذکر شد: دولت 
روسیه با فوریت تدابیر حمایتی موثر را به 
اجرا در می آورد و مکانیزم هایی برای حمایت 
از صنایع کلیدی، شرکتهای تشکیل دهنده 

سیستم و همین طور شرکت های کوچک و 
متوسط پیاده می کند. به گفته پوتین، هدف 
از همه این تدابیر حفظ مشاغل و اشتغال 
و ارائه کمک های هدفمند به شهروندان 
روسیه، به ویژه خانواده های دارای فرزند 
رئیس جمهور  است.  مستمری بگیران  و 
روسیه توضیح داد: در نتیجه اجرای این 
مجموعه تدابیر، اجازه ندادیم اقتصاد دچار 
افول شدید شود. تورم نیز سریعا مهار شد. 
پوتین پیش بینی کرد که تورم روسیه تا 
پایان سالجاری میلادی به حدود ۱۲ درصد 
می رسد. رئیس جمهور روسیه بیان داشت:  

پویایی ماهانه شاخص های کلیدی همچنین 
نشان می دهند که اقتصاد به تدریج در حال 
تثبیت، آرام شدن و ورود به مسیر رشد 
است و فعالیت شرکت ها در حال بازگشت 
پوتین،  گفته  به  است.  عادی  ریتم  به 
سیاست های مسئولانه ای که در سال های 
گذشته در حوزه اقتصاد کلان دنبال شد در 
زمان بحران امتحان خود را پس داد و حالا 
وضعیت بودجه روسیه خیلی بهتر از بودجه 
کشورهای »گروه ۲۰« و گروه »بریکس« 
است و لازم است این خط مشی هر چه 

بیشتر ادامه یابد.

 نجیب میقاتی: 
برای تشکیل کابینه تلاش می کنیم

نخست وزیر مکلف لبنان تاکید کرد: برای تشکیل کابینه 
تلاش می کنیم و در مقابل انتظار داریم همه این روند را 
همراهی کرده و مانع تراشی نکنند. به گزارش ایسنا، به نقل از 
سایت النشره، نجیب میقاتی، نخست وزیر مکلف لبنان افزود: 
به تمامی تلاش ها با هدف تشکیل کابینه جدید ادامه می دهم 
و در مقابل انتظار دارم همه مسئولان مربوطه این تلاش ها را 
همراهی کرده و به تعیین شروط و مانع تراشی ادامه ندهند. 
میقاتی همچنین اظهارکرد: همه باید برای حل مساله کابینه 
که به تقویت ثبات سیاسی کمک کرده، همکاری کنیم و از 
بحث های بی فایده خودداری کنند به ویژه که قانون اساسی 
در مورد تمامی پرونده ها روشن است و بر اساس محتوای آن 
امکان توقف وجود ندارد. نخست وزیر مکلف لبنان در ادامه 
نیز تاکیدکرد: همزمان با تکمیل اقدامات اصلی طرح بهبود 
یکپارچه که با صندوق بین المللی پول آغاز کردیم، کابینه ما 
با جدیت و پشتکار به حل مشکلات فوق العاده و مزمن ادامه 
می دهد. او گفت: جلسات بودجه کل که در پارلمان آغاز خواهد 

شد، به منزله ستون اصلی پیشرفت و حل مشکل است.

نخست وزیر لیبی: 
 آنچه در طرابلس رخ داد 

تلاش برای کودتا بود
نخست وزیر دولت وحدت ملی لیبی بیان داشت: دولت 
برای برگزاری انتخابات در این کشور تلاش می کند. به 
گزارش ایسنا، عبدالحمید الدبیبه، نخست وزیر دولت وحدت 
ملی لیبی گفت: انتخابات آتی از مهم ترین تحولات در تاریخ 
لیبی است. مذاکرات سیاسی برای برگزاری انتخابات آغاز شده 
است. کسی که برای برگزاری انتخابات تلاش می کند باید با 
ما درباره مرحله انتقالی مذاکره کند. دولت ما آماده مذاکره با 
هر طرفی درباره قانون اساسی و انتخابات است. وی گفت: ما 
امیدواریم که قانونگذاران جنجال آفرینی درباره قانون اساسی 
را کنار بگذارند تا انتخابات را برگزار کنیم. آنچه اخیرا در 
طرابلس رخ داد درگیری ها با طرف های کودتاچی بود و ما به 
آن پایان دادیم.. لیبیایی ها در راه مبارزه با تروریسم فداکاری 
زیادی کردند. بیش از سه میلیون لیبیایی کارت انتخاباتی 
دریافت کردند و منتظر مشخص شدن موعد انتخابات هستند. 
ما از تلاش های اتحادیه آفریقا برای میانجیگری جهت آشتی 
در لیبی استقبال می کنیم. بحران سیاسی در لیبی به دلیل 
اختلاف نظر دو دولت رو به افزایش است؛ دولت اول به ریاست 
فتحی باشاغا که مارس گذشته از پارلمان طبرق رای اعتماد 
گرفت و دومی دولت وحدت ملی به ریاست عبدالحمید 
الدبیبه که بیش از یکسال قبل در نتیجه توافق های سیاسی 
با نظارت سازمان ملل تشکیل شد، اما با وجود پایان یافتن 
دوره اش، از تحویل قدرت به دولت تعیین شده از سوی 
پارلمان لیبی )دولت باشاغا( سرباز می زند و تاکید دارد که 
قدرت را تنها به دولتی که یک پارلمان منتخب آن را تعیین 

کند، تحویل خواهد داد. 


